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§ 34  Dnr PN 2020/86 

Information 

Slutlig beslutsinstans 

Produktionsnämnden 

Beslut 

Lägga informationen med godkännande till handlingarna. 

Ärendet 

Nämnden tar del av nedanstående information:  

 Annamaria Berglund, enhetschef avfall och återvinning, informerar 

om renhållningstaxor. 

 Peter Fahlén, enhetschef vatten- och avloppsverk, informerar om 

VA-taxor samt generellt om enhetens verksamhet. 

 Kenneth Näsman, enhetschef gata och park, informerar om 

internkontrotrollen för snöröjningen och halkbekämpningen 2020. 

 Lars Åke Loveten, IT-chef, informerar om IT-avgifter samt generellt 

om vilka system som används av de olika verksamheterna och hur 

IT-avgifterna sätts ihop. 

 Stefan Billström, förvaltningschef, informerar om budgetprocessen 

för 20/21. 

 Elisabet Jonsson, utredare för ekonomienheten, håller en workshop 

med fokus på målarbete för verksamhetsplanen 2021. 
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§ 35 Dnr: PN 2020/217 

Svar på revisionsrapport ”Uppföljande granskning av 

beslut i styrelse och nämnder” 

Slutlig beslutsinstans 

Produktionsnämnden 

Beslut 

Avge nedanstående svar till revisorerna. 

Ärendet 

Revisionen önskar att kommunstyrelsen lämnar synpunkter på de slutsatser 

som finns redovisade i revisionsrapporten ” Uppföljande granskning av 

beslut i styrelse och nämnder”. Av svaret bör det framgå vilka eventuella 

åtgärder som ska vidtas och när de beräknas vara genomförda.  

I rapportens sammanfattning finns fyra rekommendationer som berör 

Produktionsnämnden; 

- styrelse och nämnder fastställer rutiner för systematisk inhämtning av 

ledamöternas upplevelser och säkerställa att samtliga ledamöter får tillgång 

till utbildning, även under pågående mandatperioder, se avsnitt 3.1  

- styrelse och nämnder säkerställer att det antingen i beslutsunderlag eller 

protokoll tydligt framgår ekonomiska effekter av beslutet och koppling mot 

de kommunövergripande målen, se avsnitt 3.2.  

- styrelse och nämnder att säkerställa att arbetet med direktiv slutförs, se 

avsnitt 3.2  

- styrelse och nämnder säkerställer metoder och rutiner för att regelbundet i 

varje fall minst en gång per mandatperiod, inhämta ledamöternas 

uppfattning om beslutsprocessen., se avsnitt 3.4. 

 

I verksamhetsplanen för 2020 finns en aktivitet där vi kommer att ta reda på 

nämndsledamöternas uppfattning om den ekonomiska rapporteringen. Vi 

kommer att komplettera den med frågor om beslutsunderlaget och 

beslutsprocessen i allmänhet och om behov av utbildning. Om enkäten 

fungerar bra kan den göras till en årligen återkommande aktivitet.  
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Vi strävar efter att följa mallen och beskriva hur ekonomi och måluppfyllelse 

påverkas men det är inte alltid besluten passar i den mallen. Många beslut 

har karaktären av rutinbeslut men måste ändå fattas av nämnden eftersom det 

inte finns delegation. Beslut om delegationsordning, beslutsattestanter eller 

svar på revisionsrapporter som denna är exempel på beslut där det kan vara 

svårt att härleda hur måluppfyllelsen påverkas. Vi kommer att fortsätta 

använda mallen och anstränga oss för att beskriva hur ekonomi och 

måluppfyllelse påverkas av beslutet. 

Av revisorernas rapport framgår att styrelsen håller på att ta fram en mall för 

direktiv då styrelse och nämnd lämnar uppdrag. Produktionsnämnden 

kommer att följa denna mall då den är klar. Till dess kommer uppdrag som 

ges utöver verksamhetsplanen att så långt möjligt preciseras och tidsättas. 

Dessutom ska det framgå vilken resursinsats som behövs och hur denna ska 

finansieras exempelvis genom omprioritering av verksamhetsplanen. 

Ekonomi och finansiering 

Förslaget till beslut ger inga ekonomiska konsekvenser som behöver 

finansieras. 

Måluppfyllelse 

Förhoppningsvis ökar graden av måluppfyllelse om förslagen i svaret 

genomförs. 

Samråd 

Inga 

Beslutsunderlag 

Revisionsrapport ”Uppföljande granskning av beslut i styrelse och 

nämnder.” 

Beslutet skickas till 

Revisorerna 
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§ 36 Dnr: PN 2020/275 

Ny inriktning för externslammottagning 

Slutlig beslutsinstans 

Produktionsnämnden 

Beslut 

Anta ny inriktning för externslammottagning. 

Ärendet 

Kommunen tömmer varje år enskilda avloppsbrunnar och detta slam måste 

på något sätt renas. Enskilda anläggningar är mestadels en 

avloppsanläggning som är kopplad till en fastighet och som oftast betjänar 

ett hushåll till skillnad för de fastigheter som är anslutna till ett reningsverk. 

Sedan länge har slam från privata och kommunala slambrunnar fraktats till 

kommunens tre slamlaguner. Invik i Ullånger, Tjärned i Nora samt 

Gistgårdsön vid flygplatsen. 

I slamlagunerna skall slammet avvattnas ett år genom dränering och 

avdunstning. Därefter läggs slammet på en frysplatta för att ytterligare torka 

under en vinter. Det torkade slammet fraktas därefter till Högberget för 

deponi eller kompostering. Problemet som uppstår med slam från privata 

eller kommunala brunnar är att det inte rensats från plast och dylikt som 

tyvärr slängs i toaletterna. På grund av de främmande föremål som finns i det 

avvattnade slammet måste det deponeras och kan inte komposteras, med 

dubbla kostnaden som följd. 

För att uppnå en bättre reningsgrad och samtidigt rensa slammet från 

främmande föremål kan vi istället ta emot slammet på några lämpliga 

reningsverk. Slamlagunerna kommer då belastas avsevärt mindre med en 

lägre kostnad för dessa som följd. 

Externslam som samlas upp i Gudmundrå kan gå till Öds reningsverk. 

Därefter renas det i verkets process och avvattnas i en dekanteringscentrifug 

för att sedan fraktas till Högberget med en torrhalt av ca 30 %. Detta kan 

sedan komposteras. 

Reningsverket i Herrskog har haft låg belastning sedan mejeriet stängde på 

90-talet. En mindre ombyggnation möjliggör externslammottagning där för 
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närområdet. Det skulle då kunna rensas och avvattnas för transport till 

Högberget som kompost. På sikt finns också möjlighet att göra samma sak 

med reningsverket i Nyland. 

Ekonomi och finansiering 

I Öds reningsverk krävs inga investeringar för att ta emot slammet. I 

Herrskog måste en del kompletteringar göras men dessa ryms inom befintlig 

budget för år 2020. 

Måluppfyllelse 

Åtgärden ligger väl i linje med målsättningen om hållbarhet. 

Samråd 

Samråd har skett med kommunens Miljö & Byggavdelning, vilka ställer sig 

positiva till den förbättrade slamhanteringen 

Beslutet skickas till 

Tekniska avdelningen 

Enheten VA-verk 
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§ 37 Dnr: PN 2020/276 

Internkontroll vinterväghållning 2020 

Slutlig beslutsinstans 

Produktionsnämnden 

Beslut 

Godkänna rapporten. 

Ärendet 

I verksamhetsplanen för 2020 finns en kontrollpunkt som heter 

vinterväghållning. Vinterväghållningen är i princip två delar, snöröjning och 

halkbekämpning. 

Vad gäller halkbekämpning så är det under 2020 utkallat fyra hela 

sandningsturer. Halkbekämpning är utkallat totalt 11 gånger hittills i år. De 

gånger delvis halkbekämpning är aktuell har det först och främst rört backar, 

trottoarer och någon gång också sandning i anslutning till vissa korsningar 

eller rondeller. Vad gäller halkolyckor kan vi för andra året i följd konstatera 

att inga krav har kommit till kommunen som en följd av bristande 

halkbekämpning. 

 

Snöröjning har kallats ut tre gånger på hela området och en gång i samband 

med snösmältning har en tur gått för att avmodda backar och GC-vägar.  

För att kontrollera snöröjningsinsatser mot väderläge kan SMHI-data 

använda för att se vid vilka tillfällen det snöat mer än 10 cm och att då 

snöröjningsinsatser är utkallade. Under 2020 har de insatser som omfattar 

alla kommunala vägar kallats ut i direkt anslutning till att snötäcket blivit 

tillräckligt djupt. Se bild 1. 

Snöröjning sätts igång vid ett snödjup av 6-8 cm blötsnö och 8-10 cm 

torrsnö. I första hand plogas huvudleder, bussleder och gångvägar till 

exempel skolor på respektive plogningsdistrikt. Snöröjning sker i direkt 

anslutning till snöfall, då öppnas inga gårdsinfarter och fastighetsägaren 

ansvarar själv för detta.  
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Bild 1. Snöfall under första halvåret 2020. Vid de tre toppar som syns i diagrammet har 

också snöröjningen kallats ut. 

 

Ekonomi och finansiering 

Budgeten för snöröjning och halkbekämpningen är fördelad på helår och 

därför kan inte ett precist mått anges. Prognosen pekar på att 

snöröjningsbudgeten kommer hållas medan halkbekämpningsåtgärderna kan 

komma att kosta mer än vad som är budgeterat. 

Beslutet skickas till 

Enheten för Gata/Park 
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§ 38 Dnr: PN 2020/284 

Ansökan om utökat tillstånd för utökad drift vid 

Nylands ARV 

Slutlig beslutsinstans 

Produktionsnämnden 

Beslut 

Ansöka om utökat tillstånd för utökad drift vid Nylands ARV 

Ärendet 

Under senare delen av 2020 kommer High Coast Whisky att öka sin 

produktion av whisky. I samband med detta kommer också Nylands 

reningsverk komma att ta emot mera avloppsvatten från den produktionen. 

Idag tar vi emot avloppsvatten från destilleringsprocessen som pumpas i 

ledning över älven till Nylands reningsverk. Redan 2019 gjordes en 

ombyggnation och en uppgradering av reningsverket för att kunna ta emot 

avloppsvatten från High Coast Destillery. I samband med denna utbyggnad 

förbereddes också verket så att whiskydestilleriet kunde öka sin produktion. 

För att kunna ta emot en ökad belastning måste vi idag söka nytt tillstånd. 

Det är länsstyrelsen som fattar beslut och en ansökan avses att lämnas in 

under hösten. Det är främst syreförbrukande ämnen som det finns i stor 

mängd i avloppet.  

I mer tekniska termer betyder det att vi lämnar in en ansökan att gå från 3900 

pe till 9000 pe. I ansökan ingår också att kunna ta emot externslam från till 

exempel hushåll samt slam från några mindre avloppsreningsverk som Lo, 

Prästmon och Kyrkdal. 

Nylands reningsverk har recipienten Kramforsfjärden, alltså så släpps det 

renade vattnet i älven vid Nyland.  

 

Ekonomi och finansiering 

Det är främst det konsultarbete som betyder en ökad kostnad. Kostnaden för 

konsultarbetet tas ur driftbudgeten för ordinarie verksamhet. 
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Måluppfyllelse 

Åtgärden ligger väl i linje med målen om ökad hållbarhet. 

Samråd 

Ett avgränsningssamråd med de fastighetsägare som ligger närmast har skett 

under våren 2020. Samråd har också skett med Miljö & Byggavdelningen 

samt med High Coast Whisky. 

Beslutet skickas till 

Enheten VA-verk 
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§ 39 Dnr: PN 2020/313 

Strategi mot invasiva arter 

Slutlig beslutsinstans 

Produktionsnämnden 

Beslut 

Anta strategin mot invasiva arter 

Ärendet 

Under de senaste åren har invasiva arter kommit att alltmer identifieras som 

ett hot mot den inhemska faunan och floran. Invasiva främmande arter är 

växter, djur, svampar och mikroorganismer som avsiktligt eller oavsiktligt 

flyttats till en ny miljö och som där sprider sig snabbt och orsakar skador på 

naturen. Det kan vara växter som tränger ut andra växter eller är giftiga, djur 

som äter upp eller konkurrerar ut andra djurarter eller djur som sprider 

sjukdomar. I Sverige är länsstyrelsen den myndighet som ansvarar för att 

bekämpa invasiva främmande arter, och som inom länet svarar för tillsyn så 

att reglerna efterföljs. När det gäller EU-listade invasiva växter så är det 

markägaren som är ansvarig för att ta bort växten. För andra invasiva 

växtarter finns ingen skyldighet att bekämpa, men Naturvårdverket 

rekommenderar att det ändå görs. 

 

För avgränsa arbetsområdet är det bra om en strategi finns att förhålla sig till. 

Strategin handlar om att över tid avsätta tillräckliga resurser för att motverka 

de invasiva arter kommunen såsom mark/fastighetsägare har att ta ställning 

till. Det handlar också om att kommunen som myndighet har ett geografiskt 

ansvar. Vad gäller detta kan övervakning och anmälan hjälpa de 

myndigheter som har ansvaret för att direkt motverka spridning. Tydliga 

vägar för lämnande av växtrester till Högberget är också en hjälp både 

internt och för privata fastighetsägare. 

 

Ekonomi och finansiering 

Det är i första hand parkenhetens driftbudget där medel måste tas för att 

möjliggöra en aktiv bekämpning. 
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Måluppfyllelse 

Beslutet rimmar väl med målen om en hållbar kommun. 

Samråd 

Inga samråd har skett. 

Beslutsunderlag 

Strategi mot invasiva arter. 

Beslutet skickas till 

Tekniska avdelningen 

Enheten Gata/Park. 
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§ 40 Dnr: PN 2020/12 

Redovisning av delgivningar 

Slutlig beslutsinstans 

Produktionsnämnden 

Beslut 

Delgivningarna läggs till handlingarna.   

Ärendet 

Följande delges nämnden för kännedom: 

- Justerat protokoll – Produktionsnämnden 03 juni 2020 

- Kramfors kommun delårsrapport per 2020-04-30  

- Delårsrapport per 2020-04-30 

- Ansvarsfrihet för styrelser och nämnder för verksamhetsåret 2019 

för Kramfors Kommun 

- Svar på medborgarförslag om Babelsberg 

- Uppföljning av plan för internkontroll 2019 

- Uppföljning 2019 av handlingsplan för kompetensförsörjning 

2019-2022 

- Uppföljning år 2019 av handlingsplan för kompetensförsörjning 

2018-2022 i 
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§ 41 Dnr: PN 2020/13 

Redovisning av delegationsbeslut 

Slutlig beslutsinstans 

Produktionsnämnden 

Beslut 

Lägga delegationsbesluten till handlingarna.  

Ärendet 

Produktionsnämnden har överlåtit sin beslutanderätt till ordförande och 

tjänstemän enligt delegationsbestämmelser antagna av produktionsnämnden. 

Dessa beslut ska redovisas till produktionsnämnden, men redovisningen 

innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa besluten. Däremot står 

det produktionsnämnden fritt att återkalla lämnad delegering. 

Översikt delegationsbeslut 

- Delegationsbeslut- Beslut delat sopkärl Fucke 1:3 och Docksta 5:38 

- Delegationsbeslut- Beslut delat sopkärl Omne 4:33 och Prätbordet 

1:39 

- Delegationsbeslut Ansökan om Café och Lunchbar, Limstagatan 

8,Kramfors 

- Delegationsbeslut Avtalsservitut Björsta 8:45 

- Delegationsbeslut Förordnade som parkeringsvakt från 2020-07-01 

- Delegationsbeslut Liten matmarknad, Torget Kramfors 

- Delegationsbeslut Lägenhetsärende, del av Brunne 8:6 och Limsta 

18:326 

- Delegationsbeslut nyanslutning VA och avlopp Skuleberget 2:2 

- Delegationsbeslut nyttjanderätt Angsta 1:31 

- Delegationsbeslut Nyttjanderätt, del av Dynäs 6:98 

- Delegationsbeslut Yttrande Kramfors pastorat 

- Delegationsbeslut Yttrande för försäljning av jordgubbar 


